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Yasamalda bir göl vardı...

ndi zibilxanaya çevrilib
Səkkiz il bundan qabaq, elə bu günlər mətbuatda belə bir xəbər yayıldı ki, bəs 
deməzsənmi,  Bakı Şəhər İcra hakimiyyətinin başçısı Hacıbala Abutalıbov Yasamal RİH 
başçısı İbrahim Mehdiyevə töhmət verib. Jurnalistlər də rayon rəhbərindən bu məsələyə 
münasibət bildirməsini soruşduqda: “Bilmirəm, mənə töhmət verilməsindən xəbərim 
yoxdur”, – demişdi. Arxasınca da: “Veribsə, düz eləyib. Mən hazırda həmin gölə tökülən 
torpağın yığışdırılması işinin görüldüyü ərazidəyəm. Həmin şirkət rəhbərliyi də buradadır. 
Ancaq mənə töhmət verilməsindən xəbərim yoxdur.  Verilibsə də, bunu normal qəbul 
etmək lazımdır. Hacıbala müəllim mənim müdirimdir, onun mənə töhmət verməyə ixtiyarı 
var. Yəqin, təqsirim var ki, töhmət verir. Başqa nə deyim, indi də göl ərazisində aparılan 
işin başındayam”– deyə əlavə etmişdi.

O zaman icra başçısı “Lake Resi-
dence” MMC-nin qanunsuz tikinti işləri 
apardığına və gölü tikinti materialları qı-
rıntıları ilə doldurduğuna görə cəzalan-
dırılması məsələsinə də toxunmuşdu: 
“Tikinti işlərini saxlatmışıq, qanun çərçi-
vəsində də Bakı Şəhər İcra Hakimiyyəti 
tərəfindən müvafiq tədbirlər görüləcək. 
O şirkətə görə  mənə də söz gəldi. Mə-
nim o şirkət rəhbərliyi ilə heç bir tanışlı-
ğım yoxdur”.

Xatırladaq ki, Azərbaycan Respub-
likası Prezidentinin müvafiq tapşırığına 
əsasən, Bakı Şəhər İcra Hakimiyyəti 
tərəfindən aparılan araşdırma zamanı 
müəyyən edilmişdi ki, “Lake Residence” 
MMC tərəfindən müvafiq icazə sənə-
di alınmadan Yasamal rayonu, 593-cü 
məhəllə, Genaral Akim Abbasov küçəsi, 
25 saylı ünvanda qanunsuz olaraq tikinti 
işlərinin aparılmasına başlanılıb və hə-
min ərazidəki gölün bir hissəsinin doldu-
rulması həyata keçirilib.

O zaman dedilər ki, buna görə şirkə-
tin rəhbərliyinə xəbərdarlıq edilib, orada 
aparılan qanunsuz tikinti işlərinin ləğv 
edilməsi, gölün doldurulmuş hissəsinin 
təmizlənməsi və ətrafda əhalinin isti-
rahətinin təşkili üçün yüksək səviyyədə 
abadlaşdırma işlərinin öz vəsaiti hesabı-
na həyata keçirilməsi həmin cəmiyyətə 
tapşırılıb.

İndi aradan düz 8 il keçib. Nə dəyi-
şib  Heç nə  Əksinə, əhalinin gur olduğu 

bu yerlər o vaxtdan xarabalıq kimi də 
qalıb. Ətrafda antisanitariya hökm sürür. 
Bəlkə bunlara dözmək olardı. Məsələ 
burasındadır ki, baxımsızlıqdan, kənar 
müdaxilələrdən göl qurumağa başlayıb, 
suyun səviyyəsi bir neçə metr aşağı dü-
şüb, acınacaqlı vəziyyət yaranıb. Gölün 
8 il qabaq çəkilmiş şəkilləri ilə, indi ki 
vəziyyətini müqayisə etsəniz, özünüz 
görəcəksiniz.

Ətrafda yaşayan minlərlə insanın isti-

rahəti üçün şərait yaratmaq, ekologiyanı 
qorumaq əvəzinə laqeydlik hökm sürür. 
Töhmət alıb, sonradan da işdən çıxarı-
lan sabiq RİH başçısı heç olmasa, gölün 
kənarına gəlib, onun qurudulan hissəsi-
ni bir qədər təmizlətdirə bilmişdi. Amma 
təəssüf edirik ki, Yasamal rayonunun 
indiki rəhbərliyi, ümumiyyətlə, özünü 
bu işlərdən bixəbər kimi aparır, heç bir 
tədbir görmür, bununla bağlı daxil olan 
şikayətləri də qulaqardına vurur. Ərazi 
isə elə xarabalıq olaraq qalır. 

Hər gün buradan minlərlə şəhər 
sakini, nəqliyyat vasitələri keçir. Hətta 
yaxınlıqda mehmanxana da var. Yəni 
xarici qonaqlar da bu mənzərəni görür-
lər. Bircə səlahiyyətlilərdən başqa. O bir 
rus mahnısında deyildiyi kimi “heç nə 
bilmirəm, heç nə görmürəm...”  Nə isə  
Görünür, növbəti töhmətin vaxtı çatıb. 

Hamlet QASIMOV,  
“Xalq qəzeti”nin müxbiri

REPLIKA

“MOSKVİÇTEXXİDMƏT” ASC 
səhmdarlarının nəzərinə!

“Moskviçtexxidmət” ASC səhmdar-
larının növbəti illik ümumi yığıncağı 
20 may 2023-cü il saat 10.00-da Bakı 
şəhəri, Sumqayıt şossesi 4 nömrəli ün-
vanda keçiriləcəkdir.

mumi yığıncağın gündəliyi:
1. Cəmiyyətin 2022-ci ilə aid ma-

liyyə-təsərrüfat fəaliyyətinin yekunları 

haqqında.
2. Dividendlərin verilməsi haqqında.
3. Digər məsələlər.

mumi yığıncağın gündəliyinə aid 
məsələlərlə bağlı cəmiyyətə müraciət 
etmək olar.

Telefon- +99450-646-06-76.

“Kapital Bank” ASC  
səhmdarlarının nəzərinə!

“Kapital Bank” ASC-nin (bundan sonra 
bank) 26 aprel 2023-cü il saat 11.00-da, Bakı 
şəhəri, Badamdar qəsəbəsi, Mikayıl Müşfiq 
küçəsi 2E nömrəli ünvanda yerləşən ofisində 
(3-cü mərtəbə, iclas zalı) keçirilməsi nəzərdə 
tutulan səhmdarlarının növbədənkənar ümu-
mi yığıncağı təxirə salınmışdır. 

Səhmdarların növbədənkənar ümumi 
yığıncağı 4 may 2023-cü il saat 11.00-da, 
bankın Mikayıl Müşfiq küçəsi 2E nömrəli ün-
vanda yerləşən ofisində (3-cü mərtəbə, iclas 
zalı) keçiriləcəkdir.

Səhmdarların növbədənkənar ümumi yı-

ğıncağının gündəliyinə aşağıdakı məsələlər 
daxil edilmişdir:

. “Kapital Bank” ASC-nin müşahidə şu-
rasının üzvlərinin seçilməsi məsələsi haqqın-
da.

. “Kapital Bank” ASC-nin müşahidə şu-
rasının əsasnaməsinin yenilənməsi məsələsi 
haqqında.

. Digər məsələlər.
Səhmdarlar ümumi yığıncağın gündəli-

yinin materialları ilə 2023-cü il mayın 4-dək 
https: kapitalbank.az sehmdarlarin-yiginca-
gi linki vasitəsilə tanış ola bilərlər.

Görkəmli müəllim, peşəkar musiqi 
təşkilatçısı və ustad tarzən

Ötən il onun 130 illiyini qeyd etdik, bu günlərdə isə vəfatının 50 ili tamam olur
Bakıxanovlar şəcərəsinin Azərbaycanın elm tarixindəki, hərb sənətindəki və 

mədəni həyatındakı xidmətləri barədə ayrıca söz açmağa ehtiyac yoxdur. Çünki ölkə 
əhalisinin, demək olar ki, böyük əksəriyyəti bu nəslin görkəmli nümayəndələrini tanıyır. 
Elə Əməkdar incəsənət xadimi, Əməkdar müəllim, Xalq artisti, görkəmli tarzən Əhməd 
Bakıxanovun adı da, yaradıcılığı da milyonlarla soydaşımızın yaddaşında yaşayır.

Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyevin 
ötən il oktyabrın 21-də Əhməd Bakıxa-
novun 130 illiyinin qeyd edilməsi haqqın-
da Sərəncamında deyilir ki, bu sənətkar 
daim axtarışlarla dolu geniş və çoxşaxə-
li yaradıcılığı ilə Azərbaycanın musiqi 
sənəti xəzinəsinə dəyərli töhfələr vermiş-
dir. Muğam aləminin mükəmməl bilicisi 
olan və tar ifaçılığının sirlərinə dərindən 
yiyələnən, yüksək istedada malik sənət-
kar xalqımızın bu misilsiz mədəni irsini 
bütün fəaliyyəti boyu klassik ənənələrə 
sədaqətlə qoruyub yaşatmışdır. 

Sənət adamlarımız isə böyük qədir-
bilənliklə xatırladırlar ki, onun ifa etdiyi 
muğamlar, eləcə də bəstələdiyi mahnı, 
rəng və təsniflər parlaq sənət nümunələri 
kimi musiqimizin qızıl fondunda layiqli yer 
tutur. Əhməd Bakıxanovun təşkilatçısı və 
uzun illər ərzində rəhbəri olduğu xalq 
çalğı alətləri ansamblı zəngin repertuarı 
ilə seçilmiş və ölkənin mədəni həyatın-

da yaxından iştirak etmişdir. Musiqi sal-
naməmizə mühüm səhifələr yazmış tar 
ifaçılarının bütöv bir nəsli məhz Əhməd 
Bakıxanovun yetirmələridir.

Maraqlı məqamlardan biri də odur ki, 
tar ifaçılığını Əhməd Bakıxanovdan öy-
rənmiş sənət adamlarından təxminən on 
nəfərin adı sonralar tanınmış bəstəkar 
kimi mədəniyyət tariximizə yazılmışdır. 
Bu isə mərhum sənətkarın özünün də 
fitrətində olan yaradıcılıq imkanlarının 
yetirmələrinə ötürülməsinin göstəricisidir. 
Vaxtilə onun rəhbərlik etdiyi ansamblda 
solist kimi çalışan sənət adamları qeyd 
edirlər ki, əksər muğam şöbələri arasın-
dakı rəng və dəramədləri məhz Əhməd 
müəllimin özü yaratmışdı. 

Bu gün, Bakıdakı Beynəlxalq Muğam 
Mərkəzində ustad sənətkarın vəfatının 
50-ci ildönümünə həsr edilmiş tədbir ke-
çiriləcək. Tamaşaçılar Əhməd Bakıxano-
vun yaratdığı, Xalq artisti Möhlət Müslü-

movun rəhbərlik etdiyi Xalq Çalğı Alətləri 
ansamblının müşayəti ilə milli musiqimi-
zin bir çox nümunələrini dinləyəcək, xa-
tirələrlə tanış olacaqlar. 

İ. QAÇAYEV,  
“Xalq qəzeti”

“Paket işğalı”ndan 
qurtula bilərikmi? 

Baharın gəlişi ilə ruhumuz, sanki, təzələnib... Ağırlığımızı-uğurluğumuzu da 
odda yandırdıq... Amma bir şey heç ürəyimi açmadı. Tonqalın alışdırılması 
üçün altına yığılmış sellofan paketlərin zəhərli tüstüsü burula-burula göyə 
qalxırdı. Novruzun əlamətlərinə inandığım üçün, “Yeni ilə zərərli, zəhərli və 
insan həyatı, bütövlükdə, dünyamızın təmizliyi üçün ciddi təhlükə olan tüstünü 
udmaqla başladıq”, – deyə düşündüm.

Bahar tonqalından sonra isə 
mer-meyvədən, göy-göyərtidən, tərəvəz-
dən tutmuş içkiyə qədər  yeməli nə var 
idisə hamısını plastik qablardan, polieti-
len torbalarından çıxarıb süfrəyə düzdük. 
Elə bişirdiyimiz əti, toyuğu, balığı, digər 
qidaları da artıq illərdir zərərindən ağız-
dolusu danışdığımız sellofan paketlərdə 
alıb gətirmişdik.  

“Novruz axşamı bayram süfrəsi arxa-
sında qanqaraçılıq eləməzlər”,  deyə 
öz-özümə düşünsəm də, suallar məni 
rahat buraxmırdı: “Yeni ilin başlanğıcı 
kimi qeyd etdiyimiz Novruz bayramından 
sonra bəlkə “plastik terror”la birdəfəlik 
vidalaşa bilərik. Bəlkə elə bunu hər kəs 
özündən başlasın  Bəs görəsən bu, tək-
cə bizim iradəmizdən asılıdır ”

Onu da qeyd edək ki, artıq ötən ay-
dan mağazalarda polietilen torbaların 
pulla satılması qərara alınıb. 

“Bazarstore”, “Bravo”, “Araz” kimi iri 
marketlərdə, eləcə də digər ərzaq mağa-
zalarında bu məhsullar müştərilərə pulla 
satılsa da, bazarlarda, eləcə də təsərrü-
fat və geyim dükanlarında ölüm saçan bu 
paketlərin istifadəsi əvvəlki kimi qalır. 

“Araz”da müştərilərlə həmsöhbət 
olub, paketlərin pulla satılmasına müna-
sibətlərini öyrənmək istədik. Şəhər saki-
ni Azad Məmmədov “Polietilen torbalar 
pulla satıldıqdan sonra ümumilikdə on-
dan istifadənin həcmi azalsa da, bu yolla 
problemi çözmək mümkün deyil”,  dedi. 

Bayram günlərində Bakıya gəzməyə 
gəlmiş Rasimə Qulamova plastik kütlə-
dən hazırlanmış məhsulların sağlamlığı-

mıza ziyan vurması, bir çox xəstəliklər 
yaratması ilə bağlı yetərincə məlumatlı 
olduğunu bildirdi: “Bu mövzu ilə bağlı 
olduqca məlumatlıyam. Amma nə olsun. 
Tutaq ki, mağazaya parçadan tikilmiş 
torba ilə gəldim. Demək olar ki, bütün 
qida məhsullarının qablaşdırılmasında 
plastik kütlədən olan tutumlardan istifa-
də olunur. “Paket işğalı”ndan qurtulmaq 
məgər tək bizim iradəmizdən asılıdır ”. 

“Bravo”da həmsöhbət olduğumuz 
Səlminaz Qədirova isə dedi: “Parça tor-
balara hələ öyrəşə bilmirik. Paketlər üçün 
əlavə ödəniş etməyimiz ürəyimizdən de-
yil”.

Digər müştəri İman Xəlilov isə qida 
məhsullarının ekolo i təmiz olan torba-
larda daşınmasının, həm özümüz üçün, 
həm də ekologiyanın çirklənməməsi üçün 
faydalı olduğunu vurğuladı: “Bununla 
belə alternativ vasitələrdən istifadə etmə-
liyik. Müştərilər üçün ucuz qiymətə ekolo i 
təmiz torbaların istehsalına başlanılmalı-
dır. Eyni zamanda, mümkün qədər qida 
məhsullarının qablaşdırılmasında da po-
lietilen paketlərdən imtina edilməlidir”. 

Əslində, sosial şəbəkələrdə də pa-
ketlərin pulla satılmasına münasibət bir-
mənalı deyil. mid edirik ki, Novruzun 
gəlişi ilə qədəm qoyduğumuz yeni ildə 
sağlamlığımız, ümumilikdə bütün dünya 
üçün təhlükə mənbələrindən biri olan 
“plastik terror”la mübarizə öz səmərəsini 
verəcək. 

Leyla QURBANOVA, 
“Xalq qəzeti”

Elman CƏFƏRLİ,  
“Yaşıl Dünya” Ekolo i Maari ən-
dirmə İctimai Birliyinin sədri

Fevralın 3-dən supermarket-
lərdə sellofan torbalar müştərilərə 
pulla satılır. Müştərilər kiçik torba-
lar üçün 3 qəpik, böyük torbalar 5 
qəpik ödəməlidir. Bu ideya çoxdan 
var idi. Ekoloqlar, qida uzmanları, 
həkimlər həyəcan təbili çalırdılar 
ki, polietilen torbalardan, plastik 
qablardan istifadə qadağan olun-
malıdır. Çünki plastik butulkalar, 
sellofan torbalar istifadə olunduq-
dan sonra ətraf mühiti çirkləndirən 
əsas tullantılardan sayılır. Bəzən 
küləkli havada uçan sellofan tor-
balar ağaclara, elektrik dirəklə-
rinə yapışır, arzuolunmaz görüntü 
yaradırlar. Bundan başqa, torpaq 
altında uzun illər çürümür, yandı-
rıldıqda isə atmosferə zərərli mad-
dələrin atılmasına gətirib çıxarır. 
Doğrudur, bununla bağlı maa-
rifləndirici tədbirlər görülməli idi. 
Amma iri marketlər öncədən xə-
bərdarlıq etmiş, vaxt qoymuşdu. 
İnanmıram ki, marketlər sellofan 
satışından gələn 3 və ya 5 qəpik-
dən varlanmağı düşünsünlər. Bu, 
əslində çəkindirici vasitədir və ke-
çid mərhələsidir. Bir müddət sonra 
sellofan torbalar istifadədən tama-
milə çıxarılmalıdır. 

Avropanın bir sıra ölkələrin-
də polietilen torbalardan istifadə 
qadağan olunub. Dünyanın bir 
sıra ölkələrində artıq yeməklərin, 
xüsusilə də isti yeməklərin plas-
tik qablarda verilməsindən də 
tam imtina olunub. Bu ölkələrdə 
yeməklər karton qablarda verilir. 
Fikrimcə, iri super və ya hiper-
marketlər istehsal müəssisələrinə 
kətan, kağız, kartondan hazırlan-
mış torbalar sifariş etməli, onların 
ucuz qiymətə satışı təşkil edilmə-
lidir. Çox yaxın müddətdə sellofan 
torbalardan, plastik qablardan 
istifadə tamamilə qadağan olun-
malıdır.

Şübhəsiz, bu işlər kompleks 
şəkildə görülməlidir.

Qazax rayonunun 3 kəndinin 
içməli su təchizatı yaxşılaşdırılır

Azərbaycan Respublikasının Prezidenti İlham Əliyevin təsdiqlədiyi 
regionların sosial-iqtisadi inkişafı Dövlət Proqramına uyğun olaraq Qazax 
rayonunun sərhədyanı bölgəsində yerləşən 3 kəndinin içməli su təchizatı 
yaxşılaşdırılır.

Dövlət investisiyası hesabına həya-
ta keçirilən layihə Qaymaqlı, Aslanbəy-
li və Kəmərli kəndlərini əhatə edir. Bu 
kəndlərdə indiyədək su təchizatı sis-
temləri mövcud olmayıb. Sakinlər suya 
olan tələbatlarını uzaq məsafədən daşı-
maqla ödəyiblər.

Təsdiqlənmiş layihəyə uyğun ola-

raq Qaymaqlı, Aslanbəyli və Kəmərli 
kəndlərinə içməli su 4 yeni subartezian 
quyusundan veriləcək. Layihə çərçivə-
sində nasos stansiyaları və su anbarla-
rının inşası da nəzərdə tutulub. Hazırda 
quyulararası, magistral və şəbəkə su 
xətlərinin, həmçinin anbarların tikintisi 
davam etdirilir. Layihə çərçivəsində 14 

kilometr magistral, 76 kilometr şəbəkə 
su xətlərinin inşası nəzərdə tutulur. İn-
diyədək magistral su xəttinin 2 kilometr-
lik, içməli su şəbəkəsinin isə 53 kilo-
metrlik hissəsi inşa olunub. Qaymaqlı, 
Aslanbəyli və Kəmərli kəndlərində əha-
linin ümumi istifadəsi üçün 496 ədəd 
bulaq quraşdırılacaq.

Xatırladaq ki, layihə üzrə tikinti-qu-
raşdırma işlərinin 2023-cü ilin yay ayla-
rında başa çatdırılması nəzərdə tutulur. 
Yeni yaradılan infrastruktur Qazax rayo-
nunun 3 kəndində 10 minədək sakinin 
içməli su təchizatını yaxşılaşdıracaq. 
Qeyd edək ki, hazırda Qazax rayonu ilə 
yanaşı, Tovuz, Ağstafa və Neftçala ra-
yonlarının kənd və qəsəbələrində içməli 
su layihələri həyata keçirilir.

“Xalq qəzeti”

Ekspert rəyiünün problemi

Admin
Машинописный текст
S.11.




